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 مشكمة الدراسة
 فى التساؤل الزئٍس التالىالدراست مشكلت تتحدد 

 ؟تأهيل مدارس التعميم الفني الصناعي للاعتماد في ضوء معايير الأيزو الأوروبيةما متطمبات 
 :الرئيس التساؤلات الفرعية الآتية ويتفرع من التساؤل

 ما الواقع الحالي لمدارس التعميم الفني الصناعي في مصر؟ (1)
 ما الإطار المفاهيمي للاعتماد؟ (0)
 ما أهم معايير الأيزو الأوروبية لاعتماد مدارس التعميم الفني الصناعي؟ (3)
ي مصر للاعتماد في ضوء ما أهم المعوقات التي تقف دون تحقيق تأهيل مدارس التعميم الفني الصناعي ف (4)

 معايير الأيزو الأوروبية؟
الأيزو  بعض معاييرما الخطة المقترحة لتأهيل مدارس التعميم الفني الصناعي بمصر للاعتماد في ضوء  (5)

 الأوروبية؟
 منهج الدراسة

حٍث ٌزمى لٌصف ًاقع  –لملاءمتو لطبٍعت المشكلت اعتمدث الدراست الحالٍت على المنيج الٌصفى 

  كما ىى مع تحدٌد الصٌرة التى ٌجب أن تكٌن علٍو ىذه الظاىزة. المشكلت

 أهداف الدراسة

 إلى: تهدف هذه الدراسة
 التعرف عمى الواقع الحالي لمدارس التعميم الفني الصناعي في مصر. (1)
 التعرف عمى الإطار المفاهيمي للاعتماد. (0)
 ي الصناعي.تحديد أهم معايير الأيزو الأوروبية لاعتماد مدارس التعميم الفن (3)
تحديد أهم المعوقات التي تقف دون تحقيق تأهيل مدارس التعميم الفني الصناعي في مصر للاعتماد في ضوء  (4)

 معايير الأيزو الأوروبية.
الأيزو  بعض معاييروضع خطة مقترحة لتأهيل مدارس التعميم الفني الصناعي بمصر للاعتماد في ضوء  (5)

 .الأوروبية
 

 :رؤوس الموضوعات
 معاٌٍز الأٌزً الأًرًبٍت – الاعتماد – التعلٍم الثانٌي الفنً الصناعً                              
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DISSERTATION ABSTRACT  

The problem of the study 
The problem of the study lies in the following main question: 

What are the requirements for qualifying industrial technical education 

schools for accreditation in light of the European ISO standards ? 

The main question is subdivided into the following sub-questions: 

1) What is the current reality of industrial technical education schools in Egypt? 

2) What is the conceptual framework for accreditation? 

3) What are the most important European ISO standards for accrediting industrial 

technical education schools? 

4) What are the most important obstacles that prevent the realization of industrial 

technical education schools in Egypt for accreditation in light of the European 

ISO standards? 

5) What is the proposed plan to qualify industrial technical education schools in 

Egypt for accreditation in light of some European ISO standards?     

Methodology of Study 

The method used in the study is :" The Descriptive method" 

The study used the descriptive method as it suits the nature of the problem. 

The aims of the study 
This study aims to: 

1) Learn the current reality of industrial technical education schools in Egypt. 

2) Learn the conceptual framework of accreditation. 

3) Determine the most important European ISO standards for accrediting 

industrial technical education schools. 

4) Identify the most important obstacles that hinder the achievement of the 

qualification of industrial technical education schools in Egypt for accreditation 

in light of the European ISO standards. 

5) Develop a proposed plan to qualify industrial technical education schools in 

Egypt for accreditation in light of some European ISO standards  .   
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